
 

 

Protokoll Rollag kirkelige fellesråd  

Møtedato: Tirsdag 05.03.2024 

Tid: Kl. 19:00 

Sted: Kommunehuset i Rollag, møterom 2 ved kirkekontoret 

 

Tilstede Medlemmer av Rollag kirkelige fellesråd 

 Fra menighetsrådene:  

Ola Hoff Kaldestad, leder (Rollag), Linda Gregersen Tveiten, nestleder (Veggli), Hanne Jensen 
(Rollag), Åse Bergan (Veggli), Anne-Britt Linnås (Veggli), Hans Petter Linnås (Rollag) 
 
Kommunens representant: Arild W. Løvli 

Biskopens representant: Audun Opland (Sokneprest) 

Fra administrasjonen: Øyvor Sekkelsten (kirkeverge) 

Forfall Lene Christin Fugleåsen (Rollag), Linda Thuseth (komm.repr.) 
 

Vi er 2/3 og er derfor beslutnigsdyktige.  

Saksliste fellesrådet 

Sak 007/24 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Sak 008/24 Endelig godkjenning av protokoll fra møtet 23.01.2024 

Sak 009/24 Årsmelding og årsregnskap 2023 

Sak 010/24 Budsjett 2024 

Sak 011/24 Bruk av disposisjonsfond til alterring og prekestol i Rollag kirke og til Veggliklokkene 

Sak 012/24 Organisasjonsutvikling fase 1 – samarbeid med Flesberg kirkelige fellesråd 

Sak 013/24 Orienteringer 

Sak 014/24 Eventuelt 
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Saksbehandling Rollag kirkelige fellesråd  

Møtedato: Tirsdag 05.03.2024 

Tid: Kl. 19:00 

Sted Møterom 2 ved kirkekontoret 

 

Sak 007/2024  

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Se utsendt innkalling og saksliste. 

Vedtak 

Rollag kirkelige fellesråd godkjenner innkalling og saksliste. 

 

Sak 008/2024  

Endelig godkjenning av protokoll fra møtet 23. januar 2024 

Følg lenken under til møtebøker for 2024. Protokollen for møtet 23. januar 2024 ligger nederst her 

 

Vedtak 

Rollag kirkelige fellesråd godkjenner protokoll fra møtet 23. januar 2024. 

 

Sak 009/2024  

Årsmelding og årsregnskap 2023 for Rollag kirkelige fellesråd 

Se årsregnskap og årsmelding for 2023. 

 

Vedtak 

Rollag kirkelige fellesråd vedtar årsregnskapet for 2023 

Rollag kirkelige fellesråd vedtar at merforbruket på 32 199,- dekkes av disposisjonsfond. 

Rollag kirkelige fellesråd vedtar at merforbruk på investering på 246,- finansieres ved bruk av ubundne 

investeringsfond. 

Rollag kirkelige fellesråd vedtar årsmelding for 2023 

 

Sak 010/2024  

Budsjett 2024 

Se vedlagt saksutredning i vedlegg 2 

Rollag kommune vedtok tilskudd til Rollag kirkelige fellesråd 2024 den 15. desember 2023. Budsjettet er ikke tilstrekkelig til å 
opprettholde nåværende drift i 2024.  

https://www.kirken.no/nb-NO/fellesrad/Rollag/om-oss/m%C3%B8ter/2024/
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Kirkevergen har skrevet et notat om budsjettet for 2024 som ble behandlet i fellesrådets møte 23.01.24. Det er videresendt til 
kommunen. Det har vært dialog med kommunens politiske ledelse om denne saken. Men det har ikke kommet noen 
tilbakemelding på hvilken prosess det er tenkt i forhold til denne saken eller hvordan politikerne stiller seg til henvendelsen fra 
oss.  

Det er nå lagd et budsjettforslag som har mange uheldige disposisjoner og som ikke er realistisk, men det er laget et budsjett 
som går i balanse. Noen av disposisjonene som er gjort for å få budsjettett i balanse gjelder bare for 2024. Rollag kirkelige 
fellesråd må arbeide aktivt med å finne løsninger for for finansiering av fellesrådets drift fordi tiltakene for å komme i 
budsjettbalanse i foreslått budsjett er ikke alle tiltak det er mulig å videreføre inn i 2025 og budsjettet er derfor hverken realistisk 
eller gjennomførbart.  

Et av tiltakene er å øke festeavgifter ytterligere enn det vi har vedtatt i sak 053/23 og det bør være mulig å prøve dette i 
kommunestyret i Rollag. Dette må uansett behandles der da dette er en regulering som er høyere enn vanlig prisstigning og det 
ligger da utenfor vårt mandat for vedtak på festeavgifter.   

Fra møtet: 

Fellesrådet vedtar ikke budsjettforslaget slik det ligger nå fordi det ikke er gjennomførbart med dagens drift. Derfor har ikke 
Rollag kirkelige fellesråd et vedtatt budsjett for 2024 foreløpig.  

Vedtak 

Rollag kirkelige fellesråd ber om at en økning av festeavgifter gjeldende fra 1.1.2024 til 300,- og at dette videresendes til Rollag 
kommunestyre for behandling og vedtak. 

Rollag kirkelige fellesråd ber Rollag kommune om et kommunalt tilskudd som gjør at fellesrådet kan ha en økonomi som 
opprettholder driften framover.  

Rollag kirkelige fellesråd må arbeide aktivt med å finne varige løsninger for finansiering av fellesrådets drift.  

 

Sak 011/2024  

Bruk av disposisjonsfond til alterring og prekestol i Rollag kirke og til Veggliklokkene 

Viser til regnskap og budsjett for 2023. I budsjettet for 2023 hadde vi lagt inn en bruk av disposisjonsfond på 90 000,- Disse var 

for oss øremerkede til alterring og prekestol i Rollag kirke og til Veggliklokkene. Vi har ikke skrevet dette tydelig nok noe sted så 

derfor er deler av disse 90 000,- brukt til å dekke årets underskudd på 32 199,-.  

Midlene stammer fra en ekstraordinær tildeling på 150 000,- som vi fikk i budsjett 2022 etter å ha gitt rådmannen en oversikt over 

hvilke behov vi hadde for oppgradering og vedlikehold av større art, men som ikke var stort nok for å be om det i 

investeringsbudsjettet. Både alterringen i Rollag stavkirke og Veggliklokkene sto på denne lista.  

Som kjent er disse to sakene den typen saker som vi må søke både Biskop og Riksantikvar om og en slik prosess tar lang tid, så 

vi rakk ikke å få gjennomføre disse to tiltakene i 2022, men vi trodde at det skulle være mulig i 2023 og derfor blei disse midlene 

lagt inn som en budsjettpost for bruk av disposisjonsfond.  

Begge tiltakene er planlagt gjennomført denne våren og noe arbeid er allerede gjort på begge prosjekter. Disposisjonsfond pr. 

31.12.23 er 509 910,- i flg. årsregnskapet, så det er midler til å gjennomføre dette og denne kostnaden er allerede en del av 

mindreforbruket i 2022 som igjen er ført på disposisjonsfond og var ment til å brukes til nettopp dette.  

Vedtak 

Rollag kirkelige fellesråd vedtar at rehabilitering av skinndetaljer på alterringen og prekestolen i Rollag stavkirke og rehabilitering 
av Veggliklokkene kan dekkes av disposisjonsfond hvis det er behov for dette ved avslutning av regnskapet for 2024.  
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Sak 012/2024  

Organisasjonsutvikling fase 1 – samarbeid med Flesberg kirkelige fellesråd 

Se skisse for samarbeidet og prosjektbeskrivelse mm sendes fellesrådet fredag 1. mars 2024 i vedlegg 3 

 

Vedtak 

Rollag kirkelige fellesråd er positive til å finne måter å samarbeide på med Fleserg kirkelige fellesråd  

Rollag kirkelige fellesråd vedtar at det skal arbeides videre med prosjektets fase 1 som beskrevet i skissen  

 

Sak 013/2024  

Orienteringer 

Orienteringer 
a. Om drifta i fellesrådet generelt. Status, spørsmål og svar 
b. Status sak «Felling av trær på Rollag kirkegård» 
c. Status minnelunder 
d. Oppgradering brannvarsling Veggli kirke 
e. Uheldig hendelse ved gravferd 
f. Neste ordinære møte 16. april 2024 
g. mm 
 
 

Sak 014/2024  

Eventuelt 

Ingen saker meldt. 
 

 

  



5 

 

Vedlegg 1  
Møteplan 2024  
Rollag kirkelige fellesråd og Rollag og Veggli menighetsråd 
 

Råd/utvalg mm Dato Tid Dag Hendelse Sted 
Rollag og Veggli menighetsråd 23.01.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 23.01.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag og Veggli menighetsråd 05.03.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 05.03.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Felles samling for stab, fellesråd, 
menighetsråd for Numedal  

 Lørdag el 
ukedag? 

Samarbeids-
samling 

 

Rollag og Veggli menighetsråd 16.04.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 16.04.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag og Veggli menighetsråd 14.05.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 14.05.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag og Veggli menighetsråd 20.06.24 18:00 torsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 20.06.24 19:00 torsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag og Veggli menighetsråd 27.08.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 27.08.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag og Veggli menighetsråd 24.09.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 24.09.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag og Veggli menighetsråd 22.10.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 22.10.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag og Veggli menighetsråd 19.11.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 19.11.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag og Veggli menighetsråd 17.12.24 18:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

Rollag kirkelige fellesråd 17.12.24 19:00 tirsdag Møte  Kirkekontoret 

      

 
 
Forberedende møte om saker blir 7-9 dager før møtene enten på kirkekontoret eller på teams/telefon med fellesrådsleder og 
menighetsrådsleder. Planen fra september kan endres, men har likevel satt opp møtedatoer her. Nytt menighetsråd skal 
konstitueres før 1.11.23. og nytt fellesråd før 1.12.23.  
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Vedlegg 2 

Budsjett 2024 for Rollag kirkelige fellesråd 
Økonomiske konsekvenser av innsparing / inntektsøkning  

Innsparing/ 
inntekts-

økning   

Ingen honorarer kirkemusikk 
 

Dette medfører at vi ikke leier inn solister på kirkelige høytidsdager og konfirmasjoner slik vi 
tradisjonelt har gjort. Vi gjennomfører der vi allerede har avtalt.  

15 000 

  

Ekstrahjelp kirkegård 
 

Det er allerede lagt inn i budsjettallene at det er ingen bruk av ekstrahjelp på kirkegården. 
Vedlikeholdet har vært bra. Dette betyr en reduksjon i det vi kan betale NUPRO ev. andre for å 
vedlikeholde kirkegårdene om sommeren. Dette må gjøres offentlig for det betyr dårligere 
vedlikehold og det må pårørende bli gjort klar over.  

 

  

Endring av stillinger barnekor 
 

Vi kan foreslå å legge ned hele Nume Tweensing. I lønns og driftsutgifter tilsvarer dette ca. 
200 000,- en annen mulighet er å gjøre koret mer prosjektbasert enn det er i dag.  
Et alternativ er også å se på løsning med å lage egen organisasjon med eget styre osv. da finnes 
det en rekke midler som koret kan søke om. Muligheter vi ikke har i dag.  

40 000 

  

Økte festeavgifter 
 

En ekstraordinær økning med 70,- pr år. Festeavgift i Rollag blir da 300 i 2024. Dette må 
behandles i kommunestyret.  

25 000 

  

Økt sats billetter 
 

Dette gjelder billetter til konserter/musikal/foredrag osv 
 

En økning fra 200,- til 250,- 12 500 
  
Når det gjelder inngangsbilletter i stavkirka ligger vi nå på 100,- og dette har vært prisen i noen år 
nå. Dette er et greit nivå i forhold til sammenligning med andre steder, og tror vi bør vente med å 
øke prisen. Vi hadde en betydelig økning i besøkende fra 2022 til 2023 og vi må fortsette med å 
finne gode muligheter til å markedsføre oss framover og heller se på denne muligheten enn å øke 
prisen. 

  

  
Vedlikehold og drift til under et minimum 

 

Dette bety et vedlikeholdsetterslep som bygger seg mer opp. Vi har allerede et etterslep.  
 

  
Redusere faste stillinger 

 

Dette er et drastisk tiltak. Fellesrådet har til sammen 255% fast stilling og i forhold til alt vi har 
skrivi om dette er det behov for økning, spesielt på kirkegårdsarbeid, gravferd og drift av kirkene. 
Vurdering av stillingens innhold kan være et tiltak ved nyansettelser.  

 

  
Søke tilskuddsordninger der det er mulig 
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Tidligere år har vi søkt midler og fått det. Dette er tidkrevende arbeid som gir uttelling i små 
porsjoner og muligheten har også blitt færre og færre med årene. Vi kan derfor ikke legge inn noe 
her, men håper muligheten kommer noen ganger i løpet av året. Ved mottak og bruk av 
prosjektmidler må arbeidet i fellesrådet omorganiseres innenfor rammene vi har, for at dette skal 
kunne bidra til en positiv økonomisk effekt for fellesrådet.  

 

  

Generell tilbakeholdenhet med å bruke penger 
 

Innsparing her er i stor grad allerede tatt inn i budsjettallene. 20 000 
  
Se på om det at kommunen sjøl overtar kirkegårdsdriften kan ha en positiv effekt, for 
kommunen, fellesrådet eller begge 

 

  
  

 

Vi vil uansett ikke komme i mål.  
 

Hovedårsakene er: 
 

Økte pensjonskostnader ca. 180' (346' i 2023 mot 164' i 2022).  
 

Økte energikostnader ca.120' 
 

Denne lønns- og prisveksten aleine utgjør 12% av totalt tilskudd fra kommunen. Kommunen må 
ha funnet dekning både for egne økte energikostnader og pensjonskostnader. Fellesrådets 
virksomhet er en del av den kommunale forvaltninga. Prisveksten her er betraktelig mye høyere 
enn deflatoren tilsier. Rollag kirkelige fellesråd er nå basert på å få prosjektstøtte for å kunne 
finansiere faste stillinger. Dette er en ustabil løsning. I tillegg blir mye vedlikeholdsarbeid prioritert 
ned og med så mye gamme bygningsmasse er dette en tikkende bombe i forhold til kapitalslit.  

 

Avvik i forhold til budsjett er ca 200 000,-  
 

  
Sum innsparing / inntektsøkning 112 500 
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Vedlegg 3 
 

Sak 012/2024  

Organisasjonsutvikling fase 1 – samarbeid mellom Rollag og Flesberg kirkelige fellesråd 

Saken tas opp i Rollag kirkelige fellesråd 5. mars 2024 og i Flesberg kirkelige fellesråd 7. mars 2024 

Se vedlegg med skisse fra de to kirkevergene og prosjektsøknad.  

Vi ser for oss at begge kirkevergene arbeider ca. 10% av stillingen sin inn mot dette prosjektet, begrunnelsen for dette 

er at vi vil få mye igjen for det arbeidet vi gjør og noe av det ligger allerede innenfor kirkevergestillingens innhold og 

ansvar. Vi gjør dermed en del av jobben vår sammen og samkjører underveis. På denne måten vil vi få oppgavene 

løst effektivt og kan harmonisere og samordne mye av arbeidet allerede mens vi arbeider med prosjektet.  

I tillegg frikjøpes kirkevergen i Rollag med 10% som det er søkt om, for å lede prosessen og prosjektet. 

Det er gitt indikasjoner på at de omsøkte midlene vil bli gitt til vårt organisasjonsutviklingsarbeid og hvordan vi 

organiserer oss i denne sammenheng avhenger av om vi får midlene eller ikke. Uansett er vi innstilt på å finne gode 

løsninger sammen, men uten midlene blir prosessen mer langvarig og vi må prioritere strengere rekkefølgen på 

oppgaver og tiltak som må iverksettes for å komme i mål. Uten midlene må derfor framdriftsplanen også revideres.  

Under skisse er det listet opp flere punkter som vil medføre både store og mindre arbeidsoppgaver. Listen er ikke 

uttømmende, men eksempler på hva som må på plass for begge fellesråd framover. Det er ikke meningen at alle 

oppgavene skal gjennomføres i prosjektperioden, men er en start på en kartlegging av hva som må på plass for at 

våre to organisasjoner kan samhandle og samkjøres på en god måte i et langsiktig perspektiv.  

Målet må være å få til en mindre sårbar struktur for begge fellesråd når vi utnytter styrkene den enkelte har til å løse 

de oppgavene og ansvaret vi har framover.  

Vedtak 

Rollag kirkelige fellesråd er positive til å finne måter å samarbeide nært med Flesberg kirkelige fellesråd i et langsiktig 

perspektiv.  

Rollag kirkelige fellesråd vedtar at det skal arbeides videre med prosjektets fase 1 som beskrevet i skissen, 

prosjektbeskrivelsen i søknaden og i saksframlegget.  
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Organisasjonsutvikling fase 1 – samarbeid mellom 

Flesberg og Rollag kirkelige fellesråd 

Skisse for samarbeid og prosjektbeskrivelse 

Innledende samtaler om samarbeid 
Kirkevergene i Flesberg og Rollag har hatt flere møter for å kartlegge egne styrker og hvilke områder vi kan starte opp et 

samarbeid på aller først.  

Vi har gjennom samtalene hatt fokus på styrkene og kompetansen til oss begge, men også hva som ligger av kompetanse i egen 

stab.  

Kirkevergerollen 
Vi har vært innom flere mulige løsninger når det gjelder sjølve kirkevergerollen, men har kommet fram til at vi i utgangspunktet 

kan være assisterende kirkeverge for hverandre. Hvordan vi organiserer denne rolla framover vil kunne bli et tema igjen når vi 

ser på hvordan vi vil organisere resten av felles virksomhet og hvilke reelle muligheter vi har innenfor regelverket blant annet.  

Saksbehandling til fellesråd og menighetsråd 
Dette fortsetter som før foreløpig. Vi er saksbehandlere for hvert vårt menighetsråd og fellesråd.  Litt avhengig av hvilken vei 

samarbeidet tar framover kan det være aktuelt å se på møtestrukturen til de to fellesrådsområdene samlet. Da kan det også bety 

en endring i hvordan saksbehandling organiseres.  

Saksbehandlingsreglement 
Bruk av saksbehandlingsprogram / arkiv. Status i dag er at Flesberg har et papirarkiv og Rollag har et godkjent digitalt arkiv som 

er godkjent i forhold til lovverk.  

Øvrig administrasjon og IKT 
Felles reglementer og rutiner 

Felles IKT-løsninger 

Det heller mer og mer mot bruk av kirkens sentrale løsninger innenfor IKT, men vi skal likevel se på dette med et nyansert blikk. I 

denne delen av prosjektet vil vi invitere fellesrådene i prostiet til å se på løsninger sammen med oss. Vi har også hatt dialog med 

tilstøtende fellesråd som er nysgjerrige på å finne gode IKT-løsninger som knytter oss sammen som kirke. Det er her vi mener 

det må finnes en overføringsverdi for andre fellesråd og da er det også viktig å invitere inn fellesråd med løsninger som i 

utgangspunktet ikke er lik vår.  

Arkivløsning 
Vi må begge ha en arkivløsning som dekker kravene i arkivlovverket.  

Økonomi og regnskap 
Vi har nevnt tidligere at vi sitter med ulik kompetanse i stabene. Det har allerede vært gjort noe økonomiarbeid for Flesberg av 

Rollag. Hvordan dette samarbeidet skal fortsett og hva dette innebærer av leverte tjenester er et av de temaene som ligger i 

prosjektet.  

Attestasjon og anvisning  

Dette gjør vi allerede for hverandre. Vi har begge en backup i egen organisasjon, men denne løsningen har vist seg å være litt 

vanskelig å få til å være stabil, men her må vi i tillegg til at vi samarbeider om dette sette attestant nr. 2 i stand til å gjennomføre 

jobben når det er behov for det.  
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Regnskapsrapportering 
Det bør være en kort gjennomgang av økonomien i fellesrådet på hvert fellesrådsmøte. Ved hvert tertial bør rapporten være litt 

mer omfattende.  

Budsjett 
Utarbeides og gjøres ferdig etter vedtak om tilskudd i kommunestyret  

Investeringsmidler 
 

Planer og reglementer 
Delegasjon 

Økonomireglement 

 

Personal 
HMS 

Oppfølging 

NAV 

Ferieavvikling, permisjoner osv 

Ansettelser 

Arbeidsrettslige forum som AMU og samarbeidsutvalg, er dette mulig å få til med en litt større gruppe medarbeidere. Se på 

løsninger her 

Kartlegging av kompetanse hos ansatte gir oss et godt utgangspunkt for hvordan vi ønsker å organisere oss.  

Hvem skal sitte med personalansvaret? 

Like vilkår, regler, håndbøker mm 

 

Planer, rutiner, reglementer og avtaler 
Fellesrådene sitter med en rekke reglementer. Noen er ganske nye, mens noen er veldig gamle og trenger oppgradering, det er 

en rekke med rutiner og reglementer som ligger innenfor økonomi og personal som har vært nevnt tidligere i dette dokumentet i 

tillegg mangler vi planer og reglementer innenfor felt som:  

Kommunikasjon 

Beredskap 

Delegasjon 

osv 

 

En slik liste må prioriteres. 

 

Forholdet mellom kommunen og fellesrådet er en viktig brikke for å få til en god drift. I dag drifter både Rollag og Flesberg etter 

en gammen tjenesteavtale fra 1997. I Rollag er det arbeidet med en ny tjenesteavtale en stund nå. Det er foreslått for kommunen 

at vi også bør inngå en samarbeidsavtale og det er arbeidet noe med denne også, men det er drøyd litt for å få tjenesteavtale på 

plass først.  

… 

Avtaler med andre (f.eks. NUPRO AS) 

 

Daglig leder-funksjon for menighetene 
Gudstjenester og arrangementer, planlegging og gjennomføring 

Drift av web-sider 

Kirkebokføring mm 
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Kulturarrangementer og -prosjekter 
Organisering, avtaler og oppfølging 

Ev. fakturering 

 

Gravferd og kirkegård 
Her er det allerede startet opp et samarbeid i forbindelse med ferieavvikling og avvikling av permisjon. Vi lener oss også på 

hverandre ved sjukdom og annet uforutsett fravær for å få løst oppgaver innenfor fellesrådets drift. Dette samarbeidet bør 

formaliseres og er et tema i prosjektet.  

 

Like satser bør være et mål.  

Organisering av seremoni – vi ser mer og mer behovet for å samordne dette med de knappe ressursene vi har, spesielt på 

personalsida.  

Nye oppføringer og bestillinger i Ecclesia. Rydding osv.  

Festeavgifter.  

Stellkontrakter 

mm 

 

Kirkebygg og andre eiendomsforhold 
Her har vi mange sammenfallende interesser spesielt fordi begge fellesråd har stavkirke og er inne under et tilsyn- og 

kontrollregime gitt av Riksantikvaren. Søknader til Riksantikvaren om disp. KML §8.1 er viktige og store oppgave til tider. Det å 

ha fokus på vedlikeholdsplaner og behov for de ulike bygga fellesrådene har ansvaret for og følge opp dette med driftspersonalet 

er omfattende. Kontakt med leverandører, håndverkere osv. Det overordna ansvaret sitter hos kirkevergen, men den daglige 

arbeidsledelsen kan f.eks. sitte i driftspersonalet alt ettersom hvilken kompetanse og ønsker om oppgaver hos den enkelte vi har 

tilgjengelig i staben.   

  

Kontorløsninger 
Det bør være mulig for kirkevergene og også øvrig personale i fellesrådet og prestene å sitte hos hverandre å jobbe for å 

samhandle. Her må det ses på mulige løsninger. Det er mye ubrukt kontorplasstid på begge kontorer. Der det på kortest sikt er 

mulig å få til å sitte å jobbe sammen er på kirkekontoret i Rollag, men vi har også drøfta muligheten for å få til det samme i 

Flesberg.  

Arbeidsfordeling – en slags skisse for hvordan dette kan se ut, for dette må ligge i prosjektet 

Flesberg Rollag Kjøp av tjeneste 
Gravferd  

• Organisering og 
gjennomføring 

• Ecclesia – nr.1 på system 

Økonomi  

Vedlikehold WEB-sider Personal Vedlikehold/samling/organisering 
av  WEB-sider ligger i prosjektet 

 IKT-system  Dette ligger også i midlene vi har 
søkt i prosjektet. I tillegg tilbyr KA 
rådgivning for de prosjektene som 
har fått midler til 
organisasjonsutviklingsprosjektet 
sitt. 

 Felles planer, reglementer 
rutinebeskrivelser alle 
områder 
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Menighetsutvikling 
Vi har ikke snakket så mye om menighetsutvikling i Kirka i Numedal enda, men hvordan vi ser for oss dette ligger i den andre 

boksen i prosessdiagrammet i prosjetbeskrivelsen på neste side og er også beskrivi i denne delen av dokumentet under 

overskrifta «Menighetssamarbeid i kjerneområder».      
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Prosjektbeskrivelse fellesrådssamarbeid i Numedal 
Prosjektet har flere lag: 

 

Kortversjon 
Utvikling av arenaer for samarbeid mellom menighetene i Numedal og å se på mulige synergier ved å se samlet på de 

administrative tjenestene, systemene og funksjonene. Prosjektet er definert langs to akser: Menighetssamarbeid i kjerneområder 

og samordning av administrative tjenester.  

Bakgrunn 
Allerede våren 2021 arbeidet vi med å finne dato for et samarbeidsseminar for stabene, rådene og de frivillige i Kirka i Numedal. 

Koronapandemien satt en stopper for alle forsøkene vi gjorde med å få dette til inntil vi 17. september hadde dette seminaret i 

Rollag kirkestue. Det var 70-80 inviterte til seminaret og 30 av disse som var ansatte, rådsmedlemmer, frivillige, prost og annet 

lokalt trossamfunn, møtte opp for å jobbe fram gode historier om samarbeid, hva som gjorde at dette var gode historier og hvilke 

samarbeidsområder vi kan se at vi kan ha nytte av å se nærmere på.   

På denne måten sikret vi oss også i forhold til reell påvirkningsmulighet for videre utvikling av prosjektet hos de ansatte, for i 

fellesrådene er det veldig små staber og når det gjelder tillitsvalgtroller innenfor ulike regelverk knyttet til fagorganisasjoner og 

arbeidsmiljø blir det vanskelig å bekle alle rollene. I prosjektet videre fortsetter vi denne praksisen hvor de ansatte blir tatt med på 

råd hele veien.  

Etterarbeid og videre arbeid med fellesrådssamarbeidet i Numedal er behandla i møter med kirkevergene i Numedal høsten 

2022 og sist i møtet 14. februar 2023. Deretter er dette behandla i felles møte med sokneprester og kirkeverger 9. mars 2023. 

Her ble det beslutta at vi ønska å jobbe videre med dette og at samarbeidet på det administrative området ble lagt til 

kirkevergene. De tre kirkevergene har månedlige møter.  

Vi ønsker i tillegg å ha flere samlinger lik den vi hadde 17. september 2021 for å jobbe videre med de viktige kjerneområdene til 

kirka i Numedal. 

Arbeidet har stoppet opp i flere perioder fordi det ikke har vært ressurser til å drive det framover. Det er tid som er den 

manglende faktoren. Samtidig har det også i samme periode herjet en pandemi som ved flere anledninger har hindra oss i å 

komme videre. Midlene som nå er utlyst vil kunne gi oss en større mulighet til å frikjøpe en av kirkevergene til å drive dette 

arbeidet framover og å leie inn kompetanse på enkelte områder. Dette gjelder spesielt IKT-området hvor forholdet til Kongsberg 

IKT er komplisert. Dette er nøyere beskrevet under «samordning av administrative tjenester» seinere i prosjektbeskrivelsen vår.  

Samtidig ser vi at vi med fordel kan ha felles tilnærming til hvordan vi framstår på nettet. Her bør det lages en 

kommunikasjonsplan hvor det blir et spesielt fokus på hvilke kanaler vi bruker på nettet / web, men også hvordan vi ellers 

framstår utad ut ifra et felles ståsted.  

Målet med arbeidet 
Skape arenaer for samarbeid mellom fellesrådene i Numedal. Effektiv drift og økonomi er ikke et hovedmål, men en annerledes 

bruk av de samlede ressurser vil kunne gi fellesrådene større spillerom til å bruke flere midler på kjerneområdet.  

Vi ser for oss videre at prosjektet har flere lag.  

Flesberg og 
Rollag 

Kirka i Numedal
Kongsberg 

prosti

Overføringverdi 
til andre 
fellesråd
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Vi ønsker å formalisere og videreutvikle samarbeidet mellom de kirkelige fellesrådene i Numedal. Det å få til samarbeid mellom 

etablerte organisasjoner er en skjør prosess som må gripes an med forsiktighet og det er viktig at det er en stor grad av 

medvirkning underveis. Informasjon må gis både i staber og råd.  

Første trinn for oss er at det har vært nødvendig å se på samlede ressurser i fellesrådene i Flesberg og Rollag for å løse 

oppgavene de har. På grunn av ulik ressurssituasjon blant fellesrådene i Numedal er det forholdet mellom Flesberg og Rollag at 

det er mest nødvendig å se på et tettere samarbeid mellom disse to som et utgangspunkt. Styrker hos den enkelte medarbeider 

vil være en viktig faktor. Dette er det nødvendig å formalisere ikke minst for å se på en riktig fordeling av ressurser i forhold til 

oppgaveløsning. Fellesrådene i Flesberg og Rollag har en stram økonomi og det er viktig for et godt samarbeid å se på dette og 

få vedtak i forhold til dette i de styrende organene. Dette krever et grundig forarbeid.  

Vi vil se på felles løsninger, felles oppgaver og legge ansvaret for ulike oppgaver helst der styrken og kompetansen for effektiv 

gjennomføring ligger.   

Vi tilhører Kongsberg prosti og fellesrådene i Numedal har møter halvårlig med fellesrådet i Kongsberg sammen med prosten. Vi 

tror at vi også kan samarbeide med Kongsberg om en rekke ting, men behovene til et stort fellesråd som Kongsberg kontra 

hvilke behov de små fellesrådene i Numedal har, er ganske langt fra hverandre. Men gjennom prosessen ønsker vi å være 

bevisste på samarbeidsmuligheter også med den og avklare med Kongsberg kirkelige fellesråd hvis vi kommer til oppgaver og 

områder som vi ser at kan være aktuelle for samarbeid.  

Vi deler prosjektet vårt i to deler: 

• Menighetssamarbeid i kjerneområder 

• Samordning av administrative tjenester      

Menighetssamarbeid i kjerneområder 
Vi har nå fått en oversikt etter over områdene som opptar råd, staber og frivillige etter samarbeidssamlinga 17. september 2021. 

Noen temaer er mer utreda enn andre. Noen er bare stikkord for å vurdere om vi skal arbeide videre med temaet og lista er ikke 

uttømmende, men er et resultat av arbeidet vi hadde sammen i vår første samarbeidssamling.  

Vi ønsker å videreutvikle dette ved å samle menighetsrådene, stabene, frivillige osv til samlinger igjen hvor vi fordyper oss.  

Vi tror det skal være mulig å lage to lignende samlinger i 2024 hvis det stilles ressurser til forberedelser, gjennomføring og 

etterarbeid. Dette er en del av søknaden ved frikjøp av Kirkevergen i Rollag som har kompetanse innenfor organisasjonsutvikling 

og prosessledelse.  

Samordning administrative tjenester 
Kirkevergene i de tre fellesrådene i Numedal har siden 2020 hatt møter månedlig. Av og til har prosten deltatt i møtene. 

Sokneprestene deltar også av og til og vi har også hatt møter med kirkevergen i Kongsberg.  

Omstrukturere, samordne og forenkle IKT-området 
Kirken sentralt arbeider aktivt med å få felles IKT-systemer og løsninger. Blant annet er det et ønske å fase ut plattform-løsninger 

generelt, men ønsker å gå over til å være «eier» av det lokale skrivebordet og har lagd stimuleringsløsning for å få dette til. Dette 

gir noen utfordringer for oss i Numedal hvor Kongsberg IKT «eier» vårt lokale skrivebord. Dette gjør det enkelt å bruke tjenestene 

knyttet til dette skrivebordet for oss slik som fakturabehandling, regnskapsrapporter, bestilling av rom, nettilgang, skrivere osv., 

men mer tungvint å bruke de kirkefaglige systemene og å holde kontakt slik som en felles kalenderløsning blant annet i kirken vil 

gi og en god og godkjent arkivløsning.  

Det har vært forsøkt å finne en løsning for oss i et møte mellom Kongsberg IKT, alle fellesrådene i prostiet og representanter fra 

Kirkepartner den 12. oktober 2021. Dette møte brakte oss ikke nærmere en løsning og situasjonen vil kreve en mye større 

ressurs for å finne løsning enn den vi har mulighet til å finne i dagens ressurssituasjon. Videre framstøt her er derfor ikke gjort 

siden. 
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Vi har hatt to gravferdssystemer i drift i fellesrådene i Numedal hvor Rollag og Flesberg har hatt «Gravlund» og Nore har hatt 

«Ecclesia». I tillegg bruker Nore og Rollag samme system, «Medarbeideren» for planlegging mens Flesberg ikke har benyttet et 

slikt system.  

I en periode har Rollag prøvd ut en web-versjon av Gravlund, men denne har vist seg og ikke være særlig tilgjengelig og har nok 

også en rekke «barnesykdommer» ved seg.  

Høsten 2022 gikk Rollag kf over til Ecclesia og våren 2023 har Flesberg gjort det samme. Ecclesia er web-basert og har vært det 

en stund. Det samme gjelder for «Medarbeideren». Vi hadde felles kurs i Medarbeideren i mai 2023 for alle i stabene. 

Slik det er i dag ligger nå alle de tre fellesrådene i Numedal under samme paraply i Medarbeideren, men spesielt når det gjelder 

ressurser (sted, medarbeidere osv.) er det rotete. Hvordan vi skal kunne holde styr på innholdet blant annet i denne løsningen, er 

en av de tingene vi må jobbe med videre.  

Når det gjelder arkivløsning er det bare Rollag som har en digital arkivløsning og bruker Public360. Her har kirkevergen 

Kirkepartner sin plattformløsning. Det har vært krevende å få til implementering av denne plattformen i resten av staben, så det 

er ikke gjennomført, hovedsakelig fordi tid er en faktor for å få gjennomført overgangen. 

Vi tror at løsninger vi finner, spesielt i forhold til Kongsberg IKT, som har et stort nedslagsfelt og har IKT-løsninger for mange 

kommuner og fellesråd i regionen rundt Kongsberg vil ha en stor overføringsverdi for fellesråd som tenker på det samme. Når 

kirkens lokale skrivebord seiler fram som en aktuell løsning og plattformløsningen til Kirkepartner fases ut vil mange fellesråd se 

fordelen av en overgang til kirkens lokale skrivebord. Da bør forholdet til aktører som f.eks. Kongsberg IKT være avklart og 

hvilken betydning dette vil ha for den kommunale tjenesteytingsavtalen for de som har det. 

Web-løsninger, -struktur, kommunikasjonsplan. 
Fellesrådene kan med fordel ha felles tilnærming til hvordan vi framstår på nettet. Det er en utstrakt bruk av Facebook og mindre 

bruk av egne hjemmesider. Dette kan ha uheldige effekter. Stoffet på hjemmesidene er dårlig oppdatert og er ofte 

venstrehåndsarbeid for kirkevergene.  

Det bør også lages en kommunikasjonsplan hvor det blir et spesielt fokus på hvilke kanaler vi bruker på nettet / web, men også 

hvordan vi ellers framstår utad ut ifra et felles ståsted, men også fra hvert enkelt fellesråd, men med en lik tilnærming.  

Andre områder vi ser nærmere på framover 
• Samarbeid om ferieavvikling, avvikling av permisjoner, sykdom mm  

• Vurdere samarbeid tillitsvalgte, AMU, verneombud osv. ihht mulighetene innenfor regelverk 

• Gravferdsområdet 

• Samarbeid om ansettelser 

• Økonomiområdet 

• Like vilkår 

• Felles web-administrator 

• Felles stabsdag 

• Felles kontor 

• mm 

… 

Vi sitter på mye av kompetansen sjøl for å gjennomføre denne delen av prosjektet, men vi har ikke rom i en ellers travel hverdag 

så det å kunne få rydda plass til en tidsressurs er avgjørende. Derfor vil framdrift her være avhengig av at vi får midler til 

gjennomføring. I tillegg mener vi at vi har et godt prosjekt og en god plan. Metodene vi har brukt til nå og det vi planlegger 

framover har en stor overføringsverdi for andre fellesråd i samme situasjon og bidrar også til å sikre medvirkning for tilsatte også i 

små fellesråd. Vi bidrar gjerne med råd og tips fra de erfaringene vi har gjort og vil gjøre videre gjennom prosessen. 
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Framdriftsplan tekstversjon 
     

Oppstart av prosjektet  mai 2024 
 

Forarbeid prosjektet og prosesser   mai/jun. 2024 
 

Søke etter tjenesteleverandør innenfor de to områdene "Omstrukturere og 

forenkle IKT-området" og "Web-løsninger, struktur, komunikasjonsplan" 

 

Samling med staber, menighetsråd, frivillige m.fl. mai/jun. 2024 

Løpende arbeid mot systemleverandører.   aug. - okt. 2024 

Samling med staber, menighetsråd, frivillige m.fl. sep./okt. 2024 

Løpende arbeid web-løsninger   aug. - nov. 2024 

Ev. formalisering av samarbeid, vedtak   høst 2024 

Avslutning, rapport og evealuering, veien videre des. 2024 

 

Søknadsbeløp 200 000,- 

Budsjett - Utgifter 

 BUDSJETT KOMMENTARER 

Utgifter 200 000 
 

Frikjøp prosess- og prosjektledelse 72 000 Kirkevergen i Rollag har kompetanse på 
området. 10% i 8 mnd. 

Konsulenttjenester - Omstrukturere og forenkle IKT-
området 

48 000 Timer: 80, sats: 600,- 

Konsulenttjenester - Web-løsninger, struktur, 
kommunikasjonsplan 

60 000 Timer: 100, sats: 600,- 

Kostnader ut over prosess- og prosjektledelse samlinger 20 000 2 samlinger à 10 000,- 

Total 200 000   

 

 


